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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 

pondělí       4. ledna 2016            1. týden 

pondělí      18. ledna 2016            3. týden 
 

POZOR!  Mezi tříděný odpad rozhodně nepatří pneumatiky!!! 

Jiný, než tříděný odpad, nevyvážíme!!! 
 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU TS BRUNTÁL 
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 

 

středa      6. ledna  2016          1. týden 

středa    20. ledna  2016               3. týden 

 
Dne 5.3.2016 od 13:00 do 15:00 hod v zasedací místnosti obecního úřadu 

poskytuje poradenskou činnost Městský úřad Bruntál, odbor sociálních věcí. 

Bližší informace Vám podá Olga Plesníková, sociální pracovník MěÚ Bruntál 

tel.: 554 706 159. 
 

Oznámení občanům 
 

Provozní doba KNIHOVNY        Úterý od 15.00 hod do 18.00 hod.  

 

ORDINACE PRAKTICKÉ LÉKAŘKY  MUDr. Naděžda 

Ryšánková  
 

Světlá Hora: každý čtvrtek od 13.00 do 15.00  

Bruntál:    den  Odběry, EKG    ordinace  

Telefon.: 554 725 473  Pondělí 7,00 - 8,00    8,00 - 11,30 

Mob.: 606 792 754  Úterý                  -   13,00 - 16,30 

          St, Čt, Pá      7,00 - 8,00          8,00 - 11,30 
 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA Tel. 554 737 007: 

 pondělí    8.00 – 15.00    

 úterý    8.00 – 15.00   

 středa    8.00 – 14.00    

 čtvrtek   8.00 – 14.00   

   pátek    8.00 – 12.00  
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Informace obecního úřaduInformace obecního úřadu   
 

 

 

V. Vojtíšek           starosta obce                554 773 151 

M. Marková         podatelna, matrika, ověřování                         554 773 150 

     R. Soroková      evidence obyvatel, pohledávky,  

                                    bytové hospodářství, sociální služby              554 773 152                              

M. Nováková účetní obce, pokladna       554 773 153 

Ing. J. Kukučka   výstavba, živ.prostředí, pozemky, czechpoint 554 773 155 

Z. Šamaj  pracovník obce     731 187 210 

Ing. L. Školoud lesník       734 326 507 
 

 

 www.svetlahora.cz e-mail: svetlahora@svetlahora.cz   

 

Úřední hodiny OÚ 
Pondělí                7:00-11:30      12:00-16:30 

Středa                7:00-11:30      12:00-16:30  
 

Pracovní doba OÚ 
Pondělí                7:00-11:30      12:00-16:30  

Úterý                   7:00-11:30      12:00-15:00 

Středa                  7:00-11:30      12:00-16:30 

Čtvrtek                7:00-11:30      12:00-15:00 

Pátek                   7:00-11:30      12:00-14:30 

 

PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , tel. 554737212 
Pondělí                8:00-11:00      14:00-17:00  

Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 

Středa                  8:00-11:00      14:00-17:00  

Čtvrtek                8:00-11:00      14:00-17:00  

Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 

 

DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

Policie ČR       158  

Záchranná služba      155  

Hasiči        150 

Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  

Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je k dispozici 

24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní službě, ale i případné 

odborné zdravotnické rady 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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Slovo starosty 
Vážení spoluobčané,  

na začátku roku 2016 chci popřát všem občanům i návštěvníkům naší obce mnoho zdraví, 

štěstí a úspěchů. Také se sluší poděkovat těm, kteří se v roce 2015 zasloužili o to, aby se 

nám v naší obci dobře žilo. Děkuji tedy zájmovým organizacím, sdružením a spolkům za 

akce, které pro nás připravují. Také pracovníkům obce, kteří se na těchto akcích 

spolupodílejí. Velký dík patří všem aktivním občanům, kteří nejsou k dění v obci 

lhostejní. Někteří si zkrášlují svá obydlí, zahrádky, uklidí okolí svého domu/bytu. Jsou to 

mnohdy drobné věci, ale bez nich by se nám žilo hůře.  

Mé osobní poděkování patří také pracovníkům radnice. Spolehlivě zajišťovali chod úřadu 

a dle našich možností vycházeli občanům i zastupitelům vstříc.  

Co se v závěru roku 2015 na radnici a v obci dělo: 

 Zastupitelstvo vydalo svým usnesením nový Územní plán. Ten nám umožní např. 

další rozšiřování ploch pro výstavbu rodinných domů. 

 Byla dokončena oprava budovy radnice – před Vánocemi se dokončilo oplechování, 

montáž žaluzií a poslední drobnosti. Opravy byly spolufinancovány ze státních 

prostředků, tedy nezatížily tolik obecní rozpočet. 

 Dokončila se oprava cest i veřejného osvětlení, zbývá dokončit terénní úpravy. 

 Občanům postupně předáváme kompostéry na BRO (biologicky rozložitelný 

odpad). Připravujeme i distribuci speciálních popelnic a „osvětovou kampaň“. 

 Právnička obce připravila Smlouvu o výpůjčce areálu TJ. Smlouvu jsme předali 

ihned právnímu zástupci TJ a čekáme na vyjádření. 

 Zastupitelstvo schválilo rozpočet na rok 2016. Jednalo se pouze o jednom návrhu, 

který byl mírně upraven finančním výborem. Při sestavování rozpočtu jsem 

vycházel z konkrétních čísel za prvních 9 měsíců roku 2015. Proto je sestaven 

reálně. Dle mého názoru rozumný hospodář vychází vždycky z reálných čísel. 

Případné nárůsty příjmů můžeme v průběhu roku vždycky zohlednit a rozpustit do 

jednotlivých kapitol rozpočtu. 

Největší debata na jednání zastupitelstva ohledně rozpočtu se týkala výše příspěvku pro 

TJ Světlá Hora. Obec podporuje pravidelně činnost TJ tím, že zajišťuje opravy areálu. 

V dřívějších letech se prováděla veškerá běžná údržba (oprava kanalizace, instalace 

krbových kamen...). V roce 2015 proběhla celková oprava budovy od provedení 

kompletní izolace, výměnu a zateplení střechy až po zateplení pláště a výměnu oken. 

Celkové náklady v roce 2015 činily asi 5.000.000,- Kč. Kromě tohoto dostává každoročně 

TJ příspěvek, ze kterého si hradí náklady na energie (voda, plyn, elektřina). Příspěvek na 

rok 2015 činil v rozpočtu 120.000,- Kč, přestože náklady na energie jsou díky zateplení 

daleko nižší. Do prosince dostala TJ zatím 60.000,- Kč. Zbytek není dosud vyúčtován, 

neboť není shoda mezi radnicí a výborem TJ. Vše stále řeší právníci. 

 V prosinci jsme se setkali také s našimi seniory na tradičním předvánočním 

posezení. Děkuji dětem a učitelkám naší mateřské školy za pěkné vystoupení a 

pracovníkům obce za zajištění občerstvení a výzdoby. Všech skoro 70 účastníků bylo 



Strana 5 

LEDEN 2016 

 

 

spokojených, z čehož jsem měl i já velkou radost.  

 Setkal jsem se s ředitelem naší školy p. Ing. Radkem Peňázem, se kterým jsme 

připravili Světlohorský šestiboj. Jedná se o pravidelné měsíční sportovní akce pro širokou 

veřejnost (od dětí až po seniory). Soutěžit se bude v disciplínách několika sportovních 

odvětví. Na leden je připraven turnaj ve stolním tenise. O termínu budete informováni na 

plakátech. Hodně obyvatel se věnuje zlepšování své fyzické kondice, proto věřím, že této 

nabídky budete využívat a na akcích se setkáme.  

 Přeji vám příjemné dny prvního měsíce roku 2016! 

        Václav Vojtíšek, starosta obce 

Výpis z usnesení z 9. zasedání Zastupitelstva obce Světlá Hora 

konaného dne 30. 11. 2015 

 

 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

 prodej  pozemku parc. č. 802/4 v k.ú. Světlá ve Slezsku odděleného z pozemku 

parc.č. 802/1 ostatní plocha o výměře 3114 m2 v k.ú. Světlá ve Slezsku, Ing. Heleně 

Maňákové, Světlá 426, 793 31 Světlá Hora, za cenu 30,-Kč/m2 plus ostatní poplatky 

spojené s prodejem 

  prodej pozemku parc.č. 995/24 ostatní plocha - jiná plocha o výměře 949 m2 v k.ú. 

Světlá ve Slezsku, 

 záměry na prodeje  pozemků parc v k.ú. Světlá ve Slezsku a Stará Voda v Jeseníkách 

 zpracování projektu a podání žádosti o dotaci na vybudování kompostárny v obci  a 

pořízení svozového vozidla na biologicky rozložitelný odpad 

 pořádání Dostihového dne v roce 2016 

 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 zprávu o činnosti rady obce za období od 21. 9. 2015 do 30. 11. 2015 

 zápis ze zasedání kontrolního výboru ze dne 21. 10. 2015 

  zápisy ze zasedání finančního výboru ze dne 3. 9. 2015 a 16. 11. 2015 

 stanoviska právních zástupců TJ Světlá Hora JUDr. Rastislava Vlčka a obce Světlá 

Hora Mgr. Jany Zwyrtek Hamplové ve věci smluvních vztahů mezi oběma subjekty 

 otevřený dopis Mgr. Ivany Sekaninové p. Aloisi Šimčíkovi ohledně spolku Světelská 

pohoda 

 

Zastupitelstvo obce vydalo: 

 obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 

odpadů 
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 obecně závaznou vyhlášku č. 2/2015 o stanovení systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

 zastupitelstvo obce Světlá Hora, příslušné podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) 

zákona č. 183/2006 Sb. o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve 

znění pozdějších předpisu (dále jen „stavební zákon“), za použití ustanovení § 43 

odst. 4 stavebního zákona, § 13 a přílohy č. 7 vyhlášky č. 500/2006 Sb. o územně 

analytických podkladech, územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence 

územně plánovací činnosti, § 171, 172, 173 a 174 zákona č. 500/2004 sb. správní 

řád, ve znění pozdějších předpisů, vydává Územní plán Světlá Hora 

 

Zastupitelstvo obce uložilo: 

 komisi výstavby, životního prostředí a služeb, aby připravila nové zásady prodeje 

pozemků v obci Světlá Hora 

 

 

 

Výpis z usnesení z 10. zasedání Zastupitelstva obce Světlá Hora 

 konaného dne 16. 12. 2015 

 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

 rozpočet obce Světlá Hora na rok 2016 v odvětvovém třídění rozpočtové skladby: 

v příjmové části ve výši  22 265 875,-Kč   

ve výdajové části ve výši 21 035 875,- Kč       

financování     1 230 000,- Kč  

 rozpočet sociálního fondu obce Světlá Hora na rok 2016 

 prodej pozemku parc.č. 201/13 ostatní plocha – jiná plocha o výměře 61 m2 v k.ú. 

Světlá ve Slezsku 

 odkoupení pozemku parc.č. 201/12 ostatní plocha – jiná plocha o výměře 5 m2 v k.ú. 

Světlá ve Slezsku do vlastnictví obce Světlá Hora 

 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 kontrolu plnění usnesení z 9. zasedání zastupitelstva obce Světlá Hora konaného dne 

30. 11. 2015, doplněnou o trvající úkol „dokončení převodu hasičské zbrojnice“  

 

Celé znění usnesení zastupitelstva obce najdete na webových stránkách obce 

http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení zastupitelstva obce 

 

Originály usnesení zastupitelstva obce jsou uloženy na OÚ (přízemí, M. Marková) a je do 

nich možno nahlížet, pořizovat si výpisy nebo jejich kopie, a to v úřední dny (pondělí, 

středa) od 7. 00 do 16. 30 hod.  

M. Marková, Obec Světlá Hora 
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Obec Světlá Hora nabízí k pronájmu byt 3+1, v domě č.p. 327 

ve  Světlé Hoře, o velikosti 108,9 m2 . Zájemci se mohou hlásit 

u p. Radky Sorokové s nabídkami výše nájmu. Tato nabídka 

má být vložena do obálky s nápisem „byt“ a s uvedeným 

jménem. V obálce uveďte Vámi nabízenou cenu za 1 m2 

Konsolidace IT a nové služby TC obcíKonsolidace IT a nové služby TC obcí  

 

Reg. číslo projektu CZ.1.06/2.1.00/22.09529 

 

Výzva č. 22 v rámci IOP 

 

Obci Světlá Hora se v rámci projektu „Konsolidace IT a nové služby TC obcí“, 

který je podpořen dotací z Integrovaného operačního programu, podařilo v rámci 

vypsané veřejné zakázky vysoutěžit nový HW (servery, disková pole..) i SW 

(GINIS. Office…). 

Byla vybudována síť s propustností 1Gb/s - rychlejší odezvy jednotlivých 

aplikací, více přípojných míst. Pořízením nových serverů, včetně diskového pole, 

vznikl nový funkční celek, na kterém obec provozuje nezbytné aplikace 

zajištující bezproblémový chod úřadu v souladu s platnou legislativou. Vzniklo 

pracoviště pro digitalizaci dokumentů (skenovací linka + obslužný SW). Agendy 

úřadu byly napojeny na registry veřejné správy. Aplikovali jsme napojení 

Spisovny na KDS Moravskoslezského kraje.  

V dnešní době se do popředí dostává zabezpečená komunikace i přes veřejné 

komunikační sítě (internet). V rámci projektu byl pořízen i HW firewall, který 

nám umožní zvýšit bezpečnost. 

Celkově byly realizovány takové aktivity, jejichž cílem je zefektivnění výkonu 

veřejné správy, lepší komunikace směrem k občanům,  digitalizace dat a zvýšení 

zabezpečení dat. 
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Příspěvky zastupitelů 
Publikováno bez korektur a zásahů redakční rady. Vyjadřují jen názory 

pisatele. 
 

PODLOŽENÉ FAKTA K FINACOVÁNÍ OBECNÍCH PROSTŘEDKŮ. 

Dne 30. listopadu mi byl předán otevřený dopis Mgr. Sekaninové, ve kterém uvádí, že jsem uveřejnil 

nepravdivé a zavádějící informace o placené dobrovolné práci členů Pohody a byl jsem vyzván 

k omluvě. Dále v prosincovém zpravodaji jsem byl vyzván paní Vojtíškovou za Pohodu, již podruhé 

k omluvě, protože "používám nepodložené informace, nezakládající se na pravdě". Vždy ve 

zpravodaji vycházím z podkladů získaných z veřejných zasedání ZO, ale zde uvádím fakta z 

účetnictví obce: 

1. Celkově obec vynaložila na 16 akcí pořádané s Pohodou               1.247.645,- Kč 

2. Na těchto 16 akcí obec získala dotace u Euroregionu Praděd           1.001.179,-Kč 

3. Obec dofinancovala ze svého rozpočtu16 akcí částkou                      246.466,-Kč 

4. Celkové výdaje na pořádanou 1 akci u těchto projektů činí                  77.978,-Kč 

5. Takže obec financovala z rozpočtu v průměru každou akci částkou    15.404,-Kč 

6. Obec vyplatila odměny viz účetnické podklady obce na 16 akcí       253.645,-Kč 

7. Předloženy mi byly dohody o provedení práce pouze ve výši              207.954,-Kč 

8. Z účetnictví obce je zřejmé, že byly vyplaceny odměny a to některým členům Pohody, 

zastupitelům a pracovníkům obce (pro omezení velikosti příspěvků to uveřejním příště, jestli mě 

to bude umožněno). Na druhou stranu jsem postrádal odměny řadových zaměstnanců za 

přípravu těchto akcí, úklid apod. 

Já si velice vážím lidí, kteří konají dobrovolné práce pro jiné, a když jsme schopni tuto 

chvályhodnou činnost odměnit, tak to učiňme, ale čiňme to jasně a veřejně, a jelikož všechny 

prostředky včetně odměn šly přes obec, tak o veřejných prostředcích by snad občané měli být 

informováni. Tudíž nechápu takový útok na moji osobu! 

Na základě těchto faktů je jasné, že jakákoliv omluva z mé strany není na místě. Šlo sice o práci 

dobrovolnou, ale placenou, protože na práci spojenou s projektovanými akcemi byly vypracovány 

dohody o provedení práce, což je podloženo ověřitelnými dokumenty, které mám i k dispozici. 

K akcím obce pořádaných s Pohodou chci ještě dodat, že naše obec to provádí tímto způsobem, ale 

jiné obce dělají také řadu aktivit pro občany. Ty ale zajišťuje přímo a pouze obecní úřad 

samozřejmě s podporou dobrovolníků, bez kterých to nejde a ani nepůjde. Takto je však tok peněz 

naprosto čistý, přehledný a kontrolovatelný. 

Alois Šimčík – zastupitel. 

 

Příspěvky místních spolků a sdružení 

 
Kondiční cvičení pro ženy 

Od 4.1.2016 každé pondělí a pátek od 18:00 - 19:00 hod. zvu všechny 

motivované ženy do kondičního cvičení. 
Zaměříme se hlavně na zdravotní cvičení s prvky pilates a posilování vahou 

vlastního těla. 
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Dále je v plánu posilování i strečink na gymnastických míčích, posilování s pomocí 

gumových expandérů, overballů apod. 

Nebudeme se trápit s žádnými složitými choreografiemi a tanečními prvky a budeme 

postupovat se zátěží pomalu a postupně, i pro úplné začátečnice. Ani ženy se zdravotními 

problémy a slabší fyzickou kondicí nemusí mít žádné obavy a mohou si cvičení přijít bez 

obav vyzkoušet. Naším společným cílem je protáhnout bolavou páteř, posílit povolené 

svaly, povzbudit unavenou mysl a zlepšit náladu, kondici a zdraví. 
Těším se na Vás!  

Veronika Popovičová 

 

Vesnický betlém 
Světelská pohoda Vás opět srdečně zve dne 16. 1. 2016 v 15,00 hodin do přístavby MŠ 

na tvoření světelského betlému, kdy si každý z Vás může vymodelovat část betlému (např. 

svůj dům, svou osobu atd.). Byli bychom rádi, kdyby se toto společné betlémské tvoření 

stalo v obci tradicí a náš vesnický betlém se stále rozrůstal. 

Těšíme se, že se v hojném počtu sejdeme na tvoření našeho společného díla. 

Monika Vilímcová 

Pravidelný kurs keramiky pak bude v pátek 22. ledna od 17 hodin v přístavbě MŠ. 

Ukázky práce častých návštěvníků kurzů: 

Chovatelské ohlednutí za sezónou 2015 

Jelikož vrcholové výstavy se konají vždy závěrem roku, tj.  v  měsíci 

listopadu a prosinci, přinášíme vám výsledky celé sezóny až nyní. Letošní 

sezónu jsme zahájili výstavou u nás, ve Světlé Hoře, která probíhá tradičně při 
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Jezdeckém dnu a již několik let je jeho nedílnou součástí. Následovaly výstavy v našem 

okrese, a to v Úvalně, Krnově- Chomýži a Vrbně p. Pradědem. V září se konala Okresní 

výstava v Břidličné, kde jsme byli velice úspěšní a celkově jsme vyhráli 1. místo. 

V  odbornostech jsme skončili následovně: 

 Holubáři – 1. místo 

 Králíkáři – 2. místo 

 Drůbežáři – 3. místo  

 

Mezitím jsme si odskočili i mimo náš okres, například do Bělé p. Pradědem, kde jsme 

získali pohár za nejlepší kolekci výstavy v Novozélandských červených, 

čestné ceny získali i holubáři Grepl Miloš a Sojka Ivan. Další výzvou byl 

Nový Malín, kde jsme opět získali ocenění za nejlepší kolekci výstavy a 

nejlepší samici plemen Novozélandských červených a Činčil malých 

z chovu Jana Melucha. V srpnu jsme se zúčastnili výstavy v Kožušanech 

na Olomoucku a v soutěži 18 organizací kraje jsme obsadili 1. místo v kategorii králíci – 

Jiří Lajmar s Velkými stříbřitými světlými a Jan Meluch s Novozélandskými červenými a 

Činčilami malými. Dalšího úspěchu v podobě poháru jsme dosáhli v Hanušovicích za 

nejlepší kolekci výstavy a to v Novozélandských červených. 

To nejlepší jsme si nechali nakonec. V září se konala Celostátní výstava mladých 

králíků,  kde  nás  reprezentovali  Jan  Meluch  a  Jiří  Lajmar 

s Novozélandskými červenými a Velký světlými stříbřitými králíky. 

Oba získali čestné ceny v konkurenci 2500 králíků. Na stejném místě se 

konala v listopadu Celostátní výstava dospělých králíků a uznávací 

řízení plemenných chovů. Po tragickém úmrtí Jiřího Lajmara jsem 

vyrazil sám a v konkurenci 2800ks králíků se mi podařilo získat titul 

mistra ČR za kolekci Novozélandských červených a taktéž šampióna ČR za samce téhož 

plemene. Obhájil jsem také plemenný chov. 

Závěrem roku probíhaly speciálky. Stříbřití malí měli dostaveníčko v  Týništi nad 

Orlicí a Štěpán Pelc získal šampiona za samce Stříbřitého havanovitého a také čestnou 

cenu za kolekci, bývalý člen naší ZO, Vladimír Ondráček, získal čestnou cenu za kolekci 

Stříbřitých  světlých.  O  prvním prosincovém víkendu  si  dali  klubové  dostaveníčko 

chovatelé Novozélandských červených králíků celé ČR v Úvalech u Prahy. V konkurenci 

165ks králíků tohoto plemene, se nám podařilo získat za celoroční snahu a úsilí tyto tituly: 

Jan Meluch titul Mistr klubu, 1. a 2. místo v kolekcích sourozenců, 1. místo za šampióna 

klubu v samcích a 1. a 2. místo v samicích. Celkově na Moravu putovalo 8z 9 poháru, 

pouze 1 jsme nechali v Čechách. 

Tímto jsem shrnul naše výsledky za rok 2015 a závěrem bych Vám všem chtěl popřát 

za chovatelé ZO Světlá Hora vše nejlepší do nového roku, hlavně pevné zdraví, pohodu, 

štěstí a lásku. Ať jsou na sebe všichni milí nejen během svátků, ale i po celý rok! 

        Zpracoval: Meluch Jan 

        předseda ZO ČSCH Světlá Hora 
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Hasiči měli co hodnotit 

Členové Sboru dobrovolných hasičů se sešli v sobotu 12. 

prosince na své výroční valné hromadě, aby zhodnotili svou činnost 

za uplynulý rok.   

 Svým způsobem to byl rok výjimečný. Po dlouhých letech naši 

hasiči opustili starou zbrojnici a přestěhovali se do nových prostor 

bývalé autoopravny. Tuto změnu jste jistě mnozí zaznamenali i 

díky diskusi, která této výměně předcházela v zastupitelstvu obce. 

Po zhruba půlroce působení v novém však hasiči na valné hromadě 

konstatovali, že to byla změna ku prospěchu. Vždyť jen garáže odpovídají lépe vozovému 

parku, který má a bude mít sbor k dispozici po dodání nového vozidla. O zázemí pro 

činnost mladých hasičů se rovněž mluvilo jen kladně. Mladí hasiči mají větší prostory pro 

činnost ve zbrojnici i v jejím okolí. O činnosti mladých hasičů jste byli informováni 

podrobně v minulém zpravodaji.  Stejně tak s činností výjezdové jednotky. Kromě těchto 

dvou významných oblastí se hasiči podílejí na pomoci při významných akcích v obci – 

Dostihový den, Stavění a kácení máje, Martinský průvod. Sami pak pravidelně 

každoročně připravují 3 soutěže – pohárovou soutěž pro mladé hasiče, pro muže a ženy a 

TFA – Světlohorského hasiče.  Všechny s podporou Obce Světlá Hora. 

O tom, že náš sbor věnuje velkou pozornost dětem a mládeži svědčí kromě pravidelné 

činnosti mladých hasičů i organizace dvou akcí pro děti – Dětský den a Mikulášská 

nadílka. Tato práce se hasičům vrací v podobě příznivého věkového složení sboru. Máme 

76 členů, z toho je 27 od 5 do l4 let, 5 dalších je v kategorii 15 – 18 let a 19 – 25 letých 

máme ve sboru dalších 14 členů. Pro kategorii nad 26 let tak zůstává 30 osob, ale jen 9 z 

nich má více než 40 let.  Lze tak předpokládat, že hasiči ve své prospěšné činnosti budou 

úspěšně pokračovat i v budoucnosti. 

Přejeme všem našim členům, jejich rodinám i všem občanům Světlé Hory úspěšné 

vykročení do nového roku 2016. 

Zdeněk Hudec 

 

Šachová vzpomínka 

 

Již 15. ročník Memoriálu Martina Harazina se nesl ve znamení mládí. 

V sobotu 5. 12. 2015 se v jídelně U Zdeňky sešli zájemci o královskou 

hru, aby po roce opět uctili památku Martina Harazina. Vynikajícího 

šachistu by jistě potěšil zvýšený zájem dětí o šachy, kterých se na turnaji 

sešlo 9. V kategorii dospělých startovali 4 hráči. 

Právě očekávaný zvýšený počet dětí vedl organizátory k přesunu místa konání do 

nekuřáckého prostředí jídelny. 

   Mezi muži ovládl jednoznačně dění na černobíle šachovnici Josef Panovčík, který 

vyhrál všech 6 partií a celý turnaj vyhrál. Obhájil tak své prvenství z loňského ročníku. 

Druhé místo obsadil Rostislav Harazin ziskem 3 bodů za 2 výhry a dvě remízy. Třetí 
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místo patřilo Františku Rosenbachovi, který získal 2 body. Čtvrté místo se ziskem 1 bodu 

zůstalo na Oldřicha Navrátila. 

  V kategorii  žáků měli  sice chlapci  nad děvčaty početní  převahu,  ale  dívky se 

nenechaly zaskočit a pomyslné stupně vítězů patřily jen jim. I v kategorii žáků obhájila 

své loňské prvenství Tereza Hudcová, která našla přemožitele až v poslední partii, kdy 

prohrála s Petrem Makem. O druhém místě rozhodla výhra ve vzájemném zápase mezi 

Marií Andrysovou a Marii Metelkovou  

Pořadí žáků:  1. Tereza Hudcová  7 bodů 

   2. Marie Andrýsová  6 

   3. Marie Metelková  6 

   4. Radek Rončák  5 

   5. Petr Mako   5 

   6. Martina Nekorancová 2,5 

       Adam Harazin  2,5 

   8. Adam Rončák  1 

   9. Dan Jurman  1 

Na závěr převzali nejlepší tři hráči z rukou ředitele turnaje pana Rostislava Harazina 

diplomy, medaile, poháry a věcné ceny. 

Drobnou cenu a děti navíc sladkou odměnu si odnesli všichni účastníci turnaje. 

        Děkujeme touto cestou všem sponzorům letošního turnaje. Hlavními sponzory byli 

pánové Josef Harazin z Olomouce a pan senátor Ing. Jaroslav Palas z Krnova. Dalšími 

sponzory byli firmy František Lukovský, Lukostav Světlá Hora, Bc. Lukáš Hrubý, 

Dolmens Building Světlá Hora, Zdeňka Tesařová, Hotel Paramon, Suchá Rudná, Ing. 

Josef Klíma, Elap v.d., Světlá Hora, Ing. Oldřich Zelený, FA-BIO, s.r.o. Světlá Hora. Ke 

sponzorům se také přidali Adam Harazin, manželé Honsovi, Jaroslava Harazinová a 

Danuše Ludvíková. 

Zvláště cheme poděkovat panu Ladislavu Piškovi za poskytnutí prostor Jídelny u Zdeňky 

a přípravu velmi chutného guláše. Potěšitelné, že si na turnaj našlo cestu i několik diváků. 

Všem zúčastněným, sponzorům i divákům děkujeme za podporu našeho turnaje.                            

 Za organizátory  Zdeněk Hudec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zleva: Marie Andrysová, Tereza Hudcová a Marie Metelková. 
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Příspěvek k financování TJ. 

Na posledním zasedání zastupitelstva obce dne 16. 12. 2015 se opětovně probírala 

podpora obce TJ v letech minulých a i na rok 2016. Aby občané již u nás na obci měli 

jasno, tak zde uvedu tyto fakta k financování TJ obci: 

V roce 2006 uzavřel starosta Rostislav Harazin, s TJ v souladu se zákonem o sportu 

č.115/2001 Sb., který v § 6 stanovuje úkoly obcím: 

Obce ve své samostatné působnosti vytvářejí podmínky pro sport, zejména 

a) zabezpečují rozvoj sportu pro všechny a přípravu sportovních talentů, včetně zdravotně 

postižených občanů, 

b) zajišťují výstavbu, rekonstrukce, udržování a provozování svých sportovních zařízení a 

poskytují je pro sportovní činnost občanů, 

c) kontrolují účelné využívání svých sportovních zařízení, 

d) zabezpečují finanční podporu sportu ze svého rozpočtu, 

smlouvu o pronájmu nebytových prostor na dobu neurčitou a pak se současným 

starostou se tato smlouva dodatky změnila na dobu určitou, v návaznosti na dotační tituly. 

Nyní aktuálně na dobu určitou do 31. 12. 2025.  

V této platné, uzavřené smlouvě je ustanovení v článku VII. Práva a povinnosti 

pronajímatele (obce Světlá Hora) v tomto znění: Pronajímatel (obec Světlá Hora) se 

zavazuje přispívat na provoz tělovýchovného zařízení dle předloženého vyúčtování 

každoročně. Plnění této smlouvy se provádělo každoročně do konce roku 2014 dle níže 

uvedených skutečností  
Rok 2007  

 vyúčtování za energie ve výši 126.043,-Kč 

 vyfakturovaná částka obci TJ ve výši 126.043,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ na rok 2007 ve výši 126.043,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

Rok 2008  

 vyúčtování za energie ve výši 133.175,-Kč 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2008 ve výši 107.754,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2008 ve výši 107.754,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

 rozdíl mezi vyúčtováním, fakturaci a přiznanou dotací byl v neprospěch obce ve výši 

25.421,-Kč, částka ponechána k fakturaci za energii do roku 2009. 

Rok 2009  

 vyúčtování energie ve výši 102.370,87 Kč 

 vyfakturovaná energie z roku 2008 ve výši 25.421,-Kč – rozdíl z roku 2008 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2009 ve výši 92.000,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2009 ve výši 117.421,-Kč, která se pouze 
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zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

 rozdíl mezi vyúčtováním, fakturaci a přiznanou dotací byl v neprospěch TJ ve výši 

15.050,13 Kč, částka nebyla vyplacena TJ, ale převedla se do dalšího roku. 

Rok 2010 

 vyúčtování energie ve výši 72.679,78 Kč 

 vyfakturovaná energie z roku 2009 ve výši 11.767,-Kč 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2010 ve výši 124.233,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2010 ve výši 136.000,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

 rozdíl mezi vyúčtováním, fakturaci a přiznanou dotací byl v neprospěch TJ ve výši 

51.553,22 Kč, částka nebyla vyplacena TJ, ale převedla se do dalšího roku. Nárůstem 

pro TJ 66.603,35 Kč na další rok. 

Rok 2011 

 vyúčtování energie ve výši 151.468,-Kč 

 vyfakturovaná energie z roku 2010 ve výši 72.680,-Kč 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2011 ve výši 57.320,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2011 ve výši 130.000,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

 rozdíl mezi vyúčtováním, fakturaci a přiznanou dotací byl v neprospěch obce ve výši 

21.468,-Kč, která byla použitá na snížení přeplatku TJ z předchozích let. Zůstává pro 

TJ 45.135,35 Kč na další rok. 

Rok 2012 

 vyúčtování energie ve výši 176.193,-Kč 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2012 ve výši 130.000,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2012 ve výši 130.000,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

 rozdíl mezi vyúčtováním, fakturaci a přiznanou dotací byl v neprospěch obce ve výši 

46.193,-Kč, která byla použitá na snížení přeplatku TJ z předchozích let. Zůstává pro 

obec 1.057,65 Kč na další rok. 

Rok 2013 

 vyúčtování energie ve výši 145.312,-Kč 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2013 ve výši 184.387,-Kč 
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 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2013 ve výši 200.495,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

 rozdíl mezi vyúčtováním, fakturaci a přiznanou dotací byl v neprospěch TJ ve výši 

55.183,-Kč, která byla použitá na snížení přeplatku obce z předchozích let. Zůstává 

pro TJ 54.125,35 Kč do dalšího roku. 

Rok 2014 

 vyfakturovaná částka obci TJ formou odhadu na rok 2014 ve výši 72.686,-Kč 

 obec schválila dotaci pro TJ za rok 2014 ve výši 72.686,-Kč, která se pouze 

zkompenzovala s fakturami dle vyúčtování, jak říká smlouva. 

Na základě těchto výpočtů je zcela jasné a zřejmé, že TJ za roky 2007 – 2014 

neobdržela žádné finanční prostředky z rozpočtu obce na svou činnost TJ, ale pouze 

se přeúčtovávali provozní náklady obce (faktury za energie) na nebytové prostory ve 

vlastnictví obce, které využívá TJ na základě uzavřené smlouvy o pronájmu.  

Nakonec zde uvádím tabulku příjmů a výdajů TJ – fotbal v roce 2014 . 

Financování TJ z obecního rozpočtu na činnost 0 Kč 

příjem neinvestiční dotace obce 72 686 Kč 

výdaj TJ na energie (plyn, teplo, voda, elektrická energie) 72 686 Kč 

TJ z dotace obce nemohla využít žádné finanční prostředky na chod oddílů 

Financování TJ ze správcovského bytu a restaurace atd. -983 Kč 

příjem TJ z nájmu správcovského bytu 27 452 Kč 

příjem TJ z tržeb restaurace - zápasy 65 978 Kč 

výdaj TJ (poplatky, pojištění, odpady, bankovní poplatky) 14 570 Kč 

výdaj TJ na údržbu hřiště, PHM na sečení, vápno na lajnování 24 987 Kč 

výdaj TJ na materiál fotbal (míče, dresy, zdravotní, tréninkový) 23 601 Kč 

výdaj TJ na služby (telekomunikační, poštovné, ostatní služby) 11 825 Kč 

výdaj TJ za startovné, pronájmy a rozhodčí 19 430 Kč 

Vlastní financování zajišťovala TJ z těchto prostředků -4 997 Kč 

příjem za hostování a přestup hráčů 56 530 Kč 

příjem ze vstupného, startovného a bufetu 20 172 Kč 

příjem z darů a příspěvků od sponzorů 31 560 Kč 

příjem z dotace a příspěvků od FA ČR a MŠMT 35 035 Kč 

příjem z členských příspěvků členů oddílu fotbal 32 950 Kč 

výdaj TJ za hostování a přestupy hráčů 27 600 Kč 

výdaj TJ na členství a za registraci u FA ČR 22 450 Kč 

výdaj TJ na cestovné a dopravu pro muže 47 151 Kč 

výdaj TJ na cestovné a dopravu pro mládež 39 307 Kč 

výdaj TJ za potraviny na občerstvení diváků, hráčů, rozhodčí 44 736 Kč 
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Jelikož uzávěrka zpravodaje byla 18. 12. 2015 a ještě jsme neprobírali nový návrh 

smlouvy na kabiny a hřiště od obce, tak Vás s tímto seznámím v dalším čísle 

zpravodaje, včetně postoje a závěru Výboru TJ. 

Pověřený člen TJ za účetnictví a smluvní vztahy Alois Šimčík 

 

Základní škola v Andělské Hoře informuje 

Měsíc prosinec byl na akce, kterých se žáci naší školy zúčastnili, bohatý. Na přelomu 

měsíce listopadu a prosince jeli žáci pod vedením Mgr. Lenky Bartoňkové na poznávací 

exkurzi do Vídně. 4. prosince navštívil naši školu Mikuláš s čerty a andělem. Ve stejný den 

se uskutečnil okresní přebor čtyřčlenných družstev v šachu, kde také měla naše škola také 

zastoupení. Dále naši malí žáci zpívali na pěvecké soutěži Vánoční rolnička, která se 

konala ve Vrbně pod Pradědem. Rovněž jsme se zúčastnili dalšího kola florbalové ligy. Pod 

vedením Mgr. Bujnocha proběhlo na naší škole ve dnech 15. a 16. prosince šachové 

mistrovství 1. a 2. stupně ZŠ. 

Ing. Radek Peňáz, ředitel školy 

 

Historická exkurze do předvánoční Vídně. 

V pátek 27. 11. 2015 jsme poprvé vyrazili 

s téměř 40 žáky 5. – 9.ročníku naší školy do 

zahraničí, cílem naší cesty bylo hlavní město 

sousedního Rakouska – úchvatná Vídeň. 

Cestou jsme se od p. průvodkyně dozvěděli 

mnohé informace týkající se historických údajů 

Vídně i Rakouska, tradic vánočních trhů, života 

rakouského císaře Franze Josefa, císařovny Sisi , 

Marie Terezie a její rodiny. 

 Dnes už také víme, kdo stojí za vynikajícím 

dortem značky Sacher, anebo kdy se Vídeňané 

poprvé napili moku lahodného, kterému se říká 

káva. 

Počasí na procházku historickým centrem bylo ideální, nepršelo, nemrzlo, nezasypávaly 

nás hory sněhu, přestože by si to mnozí  moc přáli. Nohy sloužily, i když jsem přesvědčena, 

že mnoho našich dětiček se za celý život tolik nenachodilo jako právě v tento pátek. Ale 
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což, nejsme žádné bačkory ! 

Vídni vévodí velkolepé historické budovy, které jsme míjeli – Vídeňská univerzita, 

budova 

Radnice s radničním parkem, nedaleko odtud náměstí 

Freyung s trhy, jejichž tradice sahá do roku 1772, 

Burgteatr, budova Parlamentu, náměstí Marie Terezie, 

majestátný Hofburg, Štěpánské náměstí s kočáry 

taženými nádhernými bělouši, umělecko-historické a 

přírodovědecké muzeum  a mnohé jiné 

pamětihodnosti. 

V části, kterou jsme prošli, bylo rozmístěno více jak 

150 stánků s rozličným zbožím, tradičními výrobky a 

výtečnými pochutinami, sliny se jen sbíhaly. Bylo na 

místě je uspokojit, a tak jsme ochutnali pečené kaštany, kremrole, zvláštní koblihy 

naslano i sladko, smažené řízečky a samozřejmě bezkonkurenční vánoční punč, zahřál nás 

na hodnou chvíli… 

Začalo se stmívat a to byl čas, abychom se vydali na smluvené stanoviště a vrátili se ke 

svým rodinám. Chci věřit, že plni příjemných dojmů i zážitků, které nám nikdo nikdy 

nevezme. 

Cestování každého z nás obohacuje, rozšiřuje naše obzory a zároveň utvrzuje  v tom, že 

bez znalosti cizích jazyků budeme ve světě naprosto ztraceni a že nemůžeme stále 

spoléhat na něčí pomoc , jen sami na sebe. Máme tedy patřičnou motivaci k tomu, 

abychom poznávali okolní svět, lidi, kteří v něm žijí, jejich tradice a zvyky. O to vše 

budeme jednou bohatší na duchu. 

Poděkování p. uč. Mgr.Bujnochové K. a Mgr.Kyšové E. za spolupráci. 

                                                                                                      Mgr. Bartoňková L 

 

 

Mikuláš na ZŠ 

 

Jak již bývá zvykem, žáci IX. A se v rámci Mikulášské nadílky 

postarali o zábavu pro své spolužáky a během prvních dvou 

vyučovacích hodin navštívili všechny třídy naší školy. Pro děti si 

vycházející žáci připravili zajímavý program, ve kterém se recitovalo 

a zpívalo. Všichni byli po zásluze odměněni malou sladkostí.  

 

Šachové dění na škole 

V pátek 4. prosince jsme vyslali naše nejlepší šachisty na okresní 

přebor čtyřčlenných školních družstev ve Vrbně. Na okresní úrovni 

jsme v kategorii 1. - 5. ročník obsadili 9. místo a v kategorii 6. - 9. 
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ročník pěkné 5. místo (před námi skončily pouze týmy škol z Krnova, Vrbna, a Města 

Albrechtice). 

Druhé letošní mistrovství školy v šachu – Vánoční - jsme uspořádali ve dnech 15. a 16. prosince. 

V kategorii 1. - 5. ročník se zúčastnilo 10 žáků, v kategorii 6. - 9. ročník 13 žáků. Mezi mladšími 

žáky zvítězil Adam Rončák, druhý byl Adam Harazin a třetí Martina Nekorancová. Mezi staršími 

žáky obhájil vítězství Petr Mako, druhá skončila Tereza Hudcová a třetí Marie Andrysová. 

Mgr. Jiří Bujnoch 

 

Florbalová liga v Bruntále 

Ve čtvrtek 17. 12. 2015 se konal vánoční turnaj florbalové ligy. Tentokrát se pořadatelství 

zhostila ZŠ Bruntál Okružní. Andělskou Horu reprezentovali: Ondřej Hynek, Josef 

Lengsfeld, Zdeňka Kameníčková, Lucie Krajčovičová, Rostislav Bortl, Robert Svoboda a 

Šárka Lukaštíková. Zápasy byly vesměs vyrovnané, nebylo ani nouze o kuriózní situace na 

malém hřišti. Naši žáci hráli dobře, jejich výkonnost stoupá. Bohužel matematika nás 

odsoudila k boji o příčky ve spodní části tabulky a ubojovali jsme 8. místo. V rámci turnaje 

se trenéři dohodli, že vyhlásí i nejlepšího brankáře. Tento titul získala naše Lucka 

Krajčovičová. 

  Mgr. Eva Kyšová 

 

Vánoční rolnička 

Ve středu 9.12. 2015 proběhla ve vrbenském zařízení STŘECHA pravidelná soutěž v 

sólovém zpěvu vánočních písní a koled, pořádaná DPS Sedmihlásek Vrbno – Vánoční 

rolnička. 

Naši školu reprezentovalo sedm dívek: Adéla Nedbalová, Natálie Konopková, Natálie 

Oslejová, Veronika Ligačová, Tereza Želinská, Tereza Nedbalová a Eliška Skřontová. 

Soutěže se celkem zúčastnilo 69 zpěváků z šesti škol. Přestože konkurence byla velká, 

naše dívky se v ní rozhodně neztratily. Ve svých kategoriích obsadily dvě stříbrná a pět 

zlatých pásem. 

      Mgr. Hana Crhová 

 

Co nás čeká v lednu?  

Napilno budou mít především někteří žáci 9. ročníku – je před nimi poslední vysvědčení, které 

může být pro mnohé rozhodujícím faktorem při přijetí na střední školu. Vyzkoušejí si i 

„přijímačky nanečisto“.  Hned 7. ledna proběhnou pololetní třídní schůzky. Naše nejmladší 

budoucí žáky v lednu přivítáme u zápisu do prvních tříd. 



Strana 19 

LEDEN 2016 

 

 

 Termíny: 

7. ledna  třídní schůzky  

15. a 16. ledna zápis dětí do 1. třídy  

21. ledna  III. pedagogická rada  

28. ledna pololetní vysvědčení, ukončení prvního pololetí  

29. ledna  pololetní prázdniny  

Ing. Radek Peňáz, ředitel školy 

 

Informace ze školní jídelny   

Platby stravného na měsíc únor 2016 můžete uhradit v pondělí 25.01.2016 v kanceláři školní 

jídelny při ZŠ a MŠ Andělská Hora a to v době od 7,15 do 11,30 hod a od 14,00 hod do 15,00 

hod. 

Bohdana Vikartovská, vedoucí školní jídelny 

 
Zprávy ze školní meteorologické stanice 

Období: 18. 11. – 18. 12. 2015 

 

Název stanice: Andělská Hora     Nadmořská výška: 675 m n. m.   

Zeměpisná šířka: 50° 06' s. š.        Zeměpisná délka: 17° 24' v. d. 

 

Průběh počasí minulé sledované období bylo jak v aprílovém dubnu. Prožili jsme jaro, léto, 

podzim i konečně zimu s prvním sněhem. Většina teplot se pohybovala v rozmezí 0°C až 6 

°C. 

Nejvíce srážek spadlo, když vítr dosahoval rychlosti 32 km/h. Skoro celý měsíc srážky 

padaly ve formě mrholení. 

 

 

 

(Pokračování na stránce 20) 

Naměřené hodnoty meteorologických veličin v období 

18. 11. – 18. 12. 2015 

  datum hodnota 

Nejnižší naměřená teplota  (°C) 24. 11. -6,4 

Nejvyšší naměřená teplota  (°C) 18. 11. 12 

Nejvyšší úhrn srážek              (mm) 30. 11. 12,6 

Nejvyšší rychlost větru       (km/h) 30. 11. 32 
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Průběh teplot (°C): 

 

 

 

Úhrny srážek (mm) 
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Rychlosti větru (km/h): 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Mgr. Eva Kyšová 

 

 

Mateřská škola ve Světlé Hoře 
 

Předvánoční čas je časem zamyšlení, ztišení, těšení se, rekapitulace, ale také 

příprav, setkání a radosti. Tato doba je nejcitlivějším obdobím celého roku, 

a proto je tak vzácná, něžná a neuchopitelná. Patří k ní i přípravy a chystání 

jak udělat druhým radost. A takové byly i u nás ve školce. Po pilném nacvičování 

básniček i koled všemi školkovými kamarády, jsme pro naše nejbližší nacvičili 

představení ADVENTNÍ KALENDÁŘ. 

Ve čtvrtek 3. prosince zavítal MIKULÁŠ i do naší školičky, a přišel nejen s 

andělem, ale i čertem. Přinesl dětem balíčky plné dobrot, ale také se podíval do 

nebeské knihy, jak to s dětmi a jejich zlobením vlastně vypadá. Ukápla i 

nějaká slzička, ale čert si žádného neodnesl. Ale přesto všichni víme, že kdo 

nezlobí, bát se nemusí. 

Hned následující týden 10. prosince jsme obdarovali naše nejbližší připravovaným 

pásmem ADVENTNÍ KALENDÁŘ. Měli jsme připravený ještě malý dáreček, ale i my, 

děti, jsme nakonec pod stromečkem našly něco od JEŽÍŠKA za naši snahu. 

Předvánočním programem jsme potěšili i seniory naší obce na jejich pravidelném 

předvánočním setkání, a to v pátek 11. prosince. Věříme, že se vystoupení líbilo i jim a 

pohladilo všechny především na duši. 

V úterý 15. prosince jsme navštívili naše kamarády v ZŠ, kde jsme si popovídali o 

poselství Vánoc a společně prožili tu krásu předvánočních příprav i jejich poselství. 
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Co nás čeká? 
Ve dnech 15. a 16. 1. 2016 proběhne zápis dětí do první třídy, a tak ještě před zápisem 

navštívíme kamarády v ZŠ, abychom společně prožili další z projektových dnů a na vše 

se opravdu připravili. 

 

Klidné, požehnané a pohodové Vánoce a do roku 2016 především pevné zdraví, 

štěstí a spoustu radostných chvil se svými nejbližšími přeje kolektiv pracovníků 

MŠ. 

 
     Michaela Horáková, zástupce ředitele pro MŠ 

 

 

K zamyšlení. 

Sedím v kuchyni, mám zapálenou svíčku a hlavou se mi honí spousta myšlenek. Zítra se 

ve školce po dlouhé době uvidím s kolegyněmi, dětmi i rodiči a 

moc se těším. Přesto, že jsem byla v dlouhodobé pracovní 

neschopnosti, byla jsem zároveň součástí každodenního dění v MŠ. 

Měla jsem radost z úspěchů a zdařených věcí, ale zažívala také 

chvíle smutku. Možná vás napadlo, proč mám zapálenou svíčku. 

Proto, aby plamen spálil všechny záporné a špatné myšlenky, které 

se někdy každému z nás honí hlavou a nyní se honí i mě. Ráda 

bych znala odpovědi na otázky: proč se objevily nepravdivé 

informace o MŠ mezi rodiči a ve vesnici, kdo je spustil a proč? 

Zároveň ale cítím, že to vlastně nechci, protože by to spustilo 

lavinu podezření a nedůvěry, to by nikam nevedlo a v konečném důsledku by to mohlo 

ještě někomu ublížit. Ale mám naštěstí ještě jeden dar, který byl dán každému z nás, a to 

své srdce, ve kterém je skryto mé svědomí. Všichni známe pocity, kdy nám srdce tlouklo 

radostí či obavou, nebo nás varovalo a my neuposlechli a přes varování něco řekli, co 

nešlo vzít zpět, nebo učinili krok, kterého jsme později litovali. Každý máme své srdce, 

a to nám říká v důležitých okamžicích našich životů, jak se máme zachovat a jak se 

k dané situaci postavit. A mě nyní říká: nehodnoť a nepátrej, jen naslouchej svému srdci, 

nezlob se a odpouštěj. Když vás něco mrzí, není to vůbec lehké, ale vím, že mi mé srdce 

(svědomí) vždy dobře poradilo, a tak se snažím v plamenu svíčky nechat shořet vše, co 

si vlastně nepřeji a po čem touží pouze moje ego. Těším se, až se zítra obejmu 

s kolegyněmi, pomazlím s dětmi, pozdravím s rodiči a budu si užívat radosti 

každodenního objevování s dětskou duší.                                                     A nyní prosba 

k rodičům dětí MŠ a nejen k nim. Pokud vás něco trápí, máte přání, návrh, nebo chcete 

něco probrat, přijďte, prosím, za námi. Nebudete se muset trápit nezodpovězenými 

otázkami, nebo informacemi typu „ jedna paní povídala“, a bude opět nastoleno 

prostředí radosti, důvěry, klidu a bezpečí.          

Michaela Horáková 
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 Jak se bezpečně chovat o vánocích a během Silvestra 

Vánoce a konec roku patří u hasičů k těm klidnějším obdobím roku, přesto mají jednotky 

požární ochrany spoustu práce s požáry a nehodami, na kterých se podílí lidská 

neopatrnost či neznalost. Aby nic nenarušilo vaši pohodu vánočních svátků a oslavy 

konce roku a nedošlo ke zbytečným újmám na zdraví či škodám na majetku, přijměte 

několik rad a varování od Hasičského záchranného sboru ČR.  

V období Vánoc hoří nejčastěji odpady v popelnicích či kontejnerech, saze nebo 

zazděné trámy v komínech. Kvůli zvýšené intenzitě činnosti v kuchyních při přípravách 

svátečních pokrmů se pak každý rok množí případy vznícení potravin při vaření.  

S vánočními svátky a koncem roku je neodmyslitelně spojeno používání svíček nebo 

prskavek. Musíme si však uvědomit, že naše domovy jsou dnes doslova přeplněny vysoce 

hořlavými materiály (koberce, čalounění, záclony), které snadno hoří. Požáry v bytech se 

vlivem blízkosti hořlavých materiálů rychle šíří a mohou způsobit značné materiální 

škody. 

Pamatujte, že hořící svíčka nebo prskavka je otevřený oheň a jako s takovým by se s 

ní mělo zacházet. Každý rok dochází 

během vánočních svátků k požárům od 

hořících svíček, zejména těch 

umístěných na adventních věncích. Ty 

po sobě mnohdy zanechají v obydlích 

spoušť a lidé při nich někdy utrpí i 

vážná zranění. 

Je nutné si uvědomit, že zapálenou 

svíčku nelze položit kamkoli a na 

cokoli. V každém případě by svíčka 

měla být umístěna na stabilní 

nehořlavé podložce bránící přímému kontaktu hořící svíčky s podkladem (např. chvojím 

adventního věnce). Svíčky umísťujte v dostatečné vzdálenosti od hořlavých materiálů, 

rozhodně je nedávejte k oknům do průvanu, blízko záclon, v těsné blízkosti sedaček či 

jiných textilií, ani na poličce nebo skříni, neboť oheň se rychle přenese na nábytek a 

zařízení bytu. 

Zapálené svíčky, ať již umístěné na vánočním stromku, adventních věncích nebo 

jinde, nesmíte nechat během jejich hoření bez dozoru. Zhasněte je vždy, když opouštíte 

domov nebo jdete spát. Jsou zaznamenány i případy, kdy si majitel bytu odskočil zakouřit 

na balkón a hořící svíčka mezitím způsobila požár. Pod stálou kontrolou musí být i hořící 

vonná aromalampa. V této souvislosti stojí za upozornění, že adventní věnce bez 

ochranných podložek pod svíčkami mohou sloužit jen jako dekorace a v žádném 

případě bychom je neměli zapalovat. Riziko, že nám věnec vzplane, je velké. 

Z hlediska vánočních svátků jsou rizikovou skupinou starší spoluobčané. Ti 

dodržují vánoční zvyky, ale často na hořící svíčky zapomínají, nechají je bez dozoru. Je 

třeba dávat pozor také na zvířata nebo neposedné děti, které mohou svíčku převrhnout. 

Bezkonkurenčním symbolem Vánoc je již tradičně ozdobený vánoční stromek. V 

současné době požáry vánočních stromků již díky používání elektrických svíček téměř 
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vymizely. Ale i u nich bychom měli dodržovat základní bezpečnostní pravidla. Tedy 

kupovat výrobky nejlépe v běžné prodejní síti, opatřené českým návodem použití a s 

příslušnými certifikáty. Hasiči evidují i případy, kdy kvůli elektrickému zkratu i elektrické 

svíčky zapálily stromek. V podobném případě je nezbytné okamžitě dané elektrické 

zařízení odpojit od zdroje. A pamatujte, zařízení, které může být pod elektrickým 

proudem, nikdy nehasíme vodou (a ani pěnovým hasicím přístrojem)!!! 

Mnoho požárů v domácnostech v zimním období vzniká kvůli neopatrnému 

zacházení s vlastním topením a nedbalosti v péči o komíny. Měli bychom vědět, jak 

topidla správně instalovat a obsluhovat, jak správně zapalovat topidla na tuhá paliva, jak 

nakládat s žhavým popelem apod. Rozhodně bychom neměli zapomínat na pravidelnou 

revizi topidel a komínů. Více informací naleznete na http://www.hzscr.cz/clanek/provoz-

kominu-kourovodu-a-spotrebicu-paliv.aspx.  

 

Jak se chovat na přelomu roku při zacházení se zábavní pyrotechnikou, aby nedošlo 

k újmě na zdraví či ztrátám na majetku? 

V období přechodu roku požáry vznikají častěji než v období Vánoc. Silvestrovské 

veselí je již tradičně spojeno s používáním zábavní pyrotechniky: tedy nejrůznějších 

světlic, dělobuchů, petard či raket. 

Bohužel vážná zranění často s trvalými následky způsobuje každý rok neopatrná 

manipulace s touto pyrotechnikou. Největší nebezpečí pak představuje zejména ta 

podomácku vyráběná, neschválená pyrotechnika. 
Abyste zabránili případným zraněním či zbytečným škodám na majetku, dodržujte při 

zacházení se zábavní pyrotechnikou těchto několik zásad: 

http://www.hzscr.cz/clanek/provoz-kominu-kourovodu-a-spotrebicu-paliv.aspx
http://www.hzscr.cz/clanek/provoz-kominu-kourovodu-a-spotrebicu-paliv.aspx
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Nakupujte pouze tu zábavní pyrotechniku, která je uvedena legálně do oběhu: tedy 

opatřena návodem výrobce v českém jazyce, který informuje, jak tyto výrobky bezpečně 

skladovat a používat. Tento návod by měl pak každý při manipulaci s pyrotechnikou ve 

vlastním zájmu striktně dodržovat.  

Zábavní pyrotechniky používejte tak, abyste neohrozili zdraví či majetek svůj nebo 

někoho dalšího: s pyrotechnikou manipulujte zásadně na volném prostranství, v 

dostatečné vzdálenosti od dalších objektů (domů, zaparkovaných aut, keřů, stromů), aby 

nemohlo dojít např. k vniknutí výbušnin do oken či zapálení střechy. Zábavní 

pyrotechnikou bychom neměli ohrozit ani další osoby. Pyrotechnické předměty vyšších 

tříd nebezpečnosti se nesmí používat v uzavřených prostorách (místnosti, dopravní 

prostředky apod.), v blízkosti kostelů, nemocnic, dětských zařízení, domovů důchodců, 

škol, ozdravoven a při sportovních akcích. 

Konec roku je spojen i s nadměrnou konzumací alkoholu, popř. dalších drog. V 

takovém případě bychom se zábavní pyrotechnikou neměli manipulovat. Obzvláště 

varovné jsou i pokusy některých lidí odpalovat pyrotechniku zasazenou do skleněné 

láhve. Snad ani není nutné zdůrazňovat, jaká neštěstí a vážná zranění mohou tyto 

experimenty způsobit.  

Se zábavní pyrotechnikou by neměly manipulovat nezletilé děti. Pyrotechnika, 

zejména ta nebezpečnější, musí být uskladněna mimo dosah dětí. 

Dejte si pozor na mohutné zvukové efekty, které doprovázejí odpalování některých 

předmětů zábavní pyrotechniky - např. petard a dělobuchů, které jinak z hlediska hoření 

neznamenají velké riziko. V případě nevhodného odpálení však mohou poškodit sluch. 

Ohleduplní bychom měli být i vůči našim zvířecím miláčkům. Psi a kočky mají mnohem 

vyvinutější sluch než lidé a při nadměrném hluku trpí. Může dojít i k trvalému poškození 

jejich zdraví, zejména psychiky. 

Jestliže o Vánocích by si měli dávat pozor zejména starší spoluobčané, rizikovou 

skupinou na konci roku je mládež. Ta s oblibou využívá příležitosti oslav a zábavní 

pyrotechnikou se baví v masovém měřítku. Ovšem i ti dříve narození se leckdy chovají 

nezodpovědně a posilněni alkoholem například s chutí odpalují velmi účinnou zábavní 

pyrotechniku vyšších tříd nebezpečnosti. 

 

CO DĚLAT V PŘÍPADĚ POŽÁRU? 

Pokud přes všechna bezpečnostní opatření přece jen dojde k požáru, je třeba zachovat 

chladnou hlavu. Můžeme se pokusit požár zlikvidovat vlastními silami. V takovém 

případě je nutné reagovat rychle, zamezit přístupu vzduchu a menší požár v zárodku 

uhasit improvizovanými prostředky: např. udusit botou, pokrývkami nebo jinými 

silnějšími textiliemi bez umělých vláken nebo vodou (pozor však na elektrické přístroje či 

věci napojené do elektřiny.) V žádném případě bychom ale neměli nepřeceňovat své síly. 

Lidské zdraví je vždy cennější než majetek a rozhodně se nepokoušejte případný požár 

uhasit za každou cenu sami. V každém případě pomocí linky 150 nebo 112 zavolejte 

hasiče, kteří na místo dorazí za několik minut a dokáží Vám profesionálně pomoci.  

Video: hořící vánoční stromek: www.izs-br.cz 

Text: Ing. Antonín Ušela 

Foto: Archív ÚO Bruntál 

http://www.izs-br.cz
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Pro hospodyňky 
Zázvorový sirup 
Na 250 ml sirupu potřebujete: 1 velký kořen zázvoru (aby po oloupání a nakrájení 

naplnil 1 hrnek), 1 hrnek cukru krupice, 250 ml vody   

 

 

Postup: Zázvor oloupejte, nakrájejte na plátky a přiveďte spolu s cukrem 

a vodou k varu. Nechte na mírném ohni probublávat asi hodinu, poté 

sceďte a ještě horký sirup přelejte do uzavíratelné sklenice. V lednici vám 

vydrží minimálně měsíc. 

 

 

 V létě si připravte osvěžující zázvorovou limonádu: sirup zřeďte 

vodou a přidejte citronovou šťávu, v zimě pak používejte vodu 

horkou 

 Spolu se zázvorem povařte i mátu, meduňku nebo svitky skořice 

 Množství vody i cukru můžete regulovat, abyste dosáhli hustoty 

sirupu podle svého gusta, ale nezapomeňte, že čím sladší sirup 

bude, tím déle vydrží 

 Bílý cukr vyměňte za tmavý třtinový 

 V plastových lahvičkách vám sirup v mrazáku vydrží až rok 

 

 

Punč 
130 ml rumu 

500 ml vody 

500 ml bílého vína 

140 g cukru krupice 

1 pomeranč 

4 hřebíčky 

1 badyán 

1 citrón 

2 celé skořice 
Vymačkáme šťávu z citronu a pomeranče, buď ručne nebo za pomoci odšťavňovače. 

V hrnci smícháme vodu s cukrem a přidáme vymačkanou šťávu z citrusovým plodů. 

Dáme na plotnu a přivedeme k varu. Poté do připravené směsi přilijeme víno a rum a 

přidáme koření. Náš skoro hotový punč opět přivedeme až k bodu varu. 

Můžeme servírovat punč. Ideální je servírovat do zahřátých sklenic, ale není to nutné.  

Sklenici s punčem ozdobíme plátkem citrónu a pomeranče. 
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Vzpomínáme… 
 

 

Dne 31. 12. 2015 jsme vzpomněli třetí 

smutné výročí, kdy nás navždy opustil pan 

František Plocek ze Suché Rudné. 

 

Vzpomínají družka a děti s rodinami 
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Společenská rubrika 
Blahopřejeme občanům, kteří v měsíci lednuu 

oslaví svá životní jubilea 
 

87 let - Anežka Silnicová, Světlá 
84 let - Božena Vráželová, Podlesí 
84 let - Anežka Vaculíková, Světlá 
83 let - Marie Hošková, Dětřichovice 
76 let - Vratislav Panáč, Dětřichovice 
71 let - Marie Holků, Světlá 
70 let - Jaroslava Strižová, Suchá Rudná 
70 let - Helena Rapantová, Světlá 
60 let - Helena Mertová, Dětřichovice 
60 let - Anna Maňásková, Podlesí 
60 let - Josef Hromádko, Světlá 
60 let - Anna Dobošová, Světlá 
 
 
 

Vítáme Tě mezi námi…. 
Gabriel Ovčáček, Světlá 

 
 
 

 
 
Navždy odešli…. 

Jiří Zapletal, Podlesí 
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